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Mødetidspunkt: den 25. oktober 2023 kl. 12.30-14:00 

Mødested: Lokale 516, Bygning 1461  

Uddannelsesnævnsmøde: Historie og Klassiske Studier 

 
Deltagere:  

Undervisere: Nina Kofoed (afdelingsleder og UN-forperson, his), Jeppe Netterstrøm 

(his), Troels Myrup Kristensen (ks), Evert Hendrik van Emde Boas (ks) 

 

Studerende: Mathilde Vadsager Andresen (ks), Emil Klitgaard Poulsen (ks), Nicolai Sø-

rensen (ks), Thorina Iduna Ursula Jürgensen (his), Ninna Nataly Iriondo Castro Friis 

(his), Rasmus Sonne Andersen (his), Helle Granum (studievejleder, ks) 

 

Observatører: Helle Strandgaard Jensen (VIP-observatør, his), Julie Pedersen Lorensen 

(afdelingskonsulentordinator), Sarah Amalie Korsgaard (ks), Emma Alstrup T. Andreasen 

(SNUK, ref.) 

 

Fraværende: Tom Annie P Brughmans (ks), Marianne Pade (VIP-observatør, ks), Asker 

Lund Jensen (his), Philip Michael Elgaard Brett (ks), Malthe Bækbo Vestergaard (his), 

Bálint Márk Sosovicska (studerenter-observatør, ks), Mette Alsing Schwartz (studievejle-

der, his) 

 

 

 

 

 
1. Godkendelse af dagsorden  

For at sikre, at Troels kunne være med til drøftelserne af de nye studieordninger, be-

sluttede UN at flytte punktet til efter kl. 13:00. Herefter godkendte UN dagsordenen.  

 

2. Opfølgning fra sidste UN-møde 

UN havde ikke nogen punkter at følge op på, fra UN-mødet den 27. september 2023.  

 

3. De studerendes punkt   

De studerende fik mulighed for at bringe emner op til drøftelse. Først var det stude-

rende fra klassiske studier og derefter historie.  

 

Klassiske studier 

I fagrådet har de snakket om det fysiske studiemiljø og der er fra de studerende et 

ønske om forskønnelse af nogle studielokaler. Umiddelbart er det ikke en UN-beslut-

ning, da det er Bygningsservice der står for lokalerne. Afdelingsleder stiller sig til rå-

dighed for facilitering af et møde, skulle det blive nødvendigt. De studerende vender 

tilbage, hvis dette skulle blive aktuelt.  
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Historie 

De studerende bragte bekymringer omkring et par kursusforløb videre fra stude-

rende på uddannelsen. Problemstillingerne blev kort diskuteret i UN og Afdelingsle-

der opfordrede til, at de studerende skriver deres overvejelser i undervisningsevalue-

ringerne. På den måde bliver det nemmere at handle på. 

 

De studerende rejste ligeledes en problematik omkring udluftning i lokalerne. De var 

opmærksomme på, at det ikke nødvendigvis var noget UN kunne gøre noget ved.  

UN var enige i observationen, og afdelingsleder tager problematikken med videre til 

Bygningsservice.  

 

4. Beslutningspunkt: Godkendelse og indstilling af nye studieordninger 

Evert kom med en kort introduktion til arbejdet i arbejdsgruppen. Der er blandt an-

det lavet en del om i rækkefølgen på kurser, for at give bedre overgange. Der har også 

været fokus på, at sikre gode forhold for tilrettelæggelsen af sprogkundskab, herun-

der specialisering i græsk og latin. Med de nye ordninger, gives der mulighed for spe-

cialisering på 4. semester, i stedet for 3. semester. Samtidig har samlæsning fyldt me-

get i arbejdet, og der er nu lavet modeller for god samlæsning. UN godkendte og ind-

stillede de nye studieordninger til endelig behandling på SN-mødet i november. 

 

Studieordningerne har været drøftet på fagrådsmødet. I den sammenhæng havde de 

studerende et par kommentarer til ordningerne. Disse gik mest på ordlyd, men der 

var også et par generelle bekymringspunkter, bl.a. samlæsninger, sammenlægninger 

og kurser, hvor tilvalgsstuderende kan komme i klemme. Nicolai og Mathilde har 

samlet kommentarerne efterfølgende sendt dem til Emma.  

Emma videreformidler disse til tovholderne på studieordningsprocessen, så disse – 

hvis relevant – kan indarbejdes i studieordningerne, inden de sendes til endelig be-

handling og godkendelse i studienævnet. I forlængelse af drøftelsen, kunne Mathilde 

fortælle, at fagrådet generelt har været meget glade for forløbet og selve de endelige 

ordninger. 

 

5. Beslutningspunkt: Mødeplan kommende år 

UN fastlagde mødetidspunkter for 2024. Mødetidspunkterne er: 

24. januar kl. 13:00-15:00 

21. februar kl. 13:00-15:00 

20. marts kl. 13:00-15:00 

17. april kl. 13:00-15:00 

22. maj kl. 13:00-15:00 

19. juni kl. 13:00-15:00 

18. september kl. 13:00-15:00 

23. oktober kl. 13:00-15:00 

20. november kl. 13:00-15:00 

18. december kl. 12:00-14:00 
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Næste skridt: 

UN-sekretæren indkalder til møderne for 2024.  

 

6. Orienteringspunkt: Feedback ifm. eksamen  

Afdelingsleder orienterede om rammerne for feedback i forbindelse med eksamen. 

Det blev blandt andet pointeret, at der er forskel på en begrundelse for karakter og 

feedback. Tanken bag feedback er, at det strækker sig ud over eksamen og handler 

om det fremadrettede læringsforløb. 

Studielederen har i foråret truffet beslutning om, at der ikke gives feedback i forbin-

delse med eksamen. Der gives kun timer for det, i formaliserede sammenhænge. 

Afdelingsleder listede forskellige, nuværende, muligheder for feedback på de forskel-

lige kurser. Der gives blandt andet kollektiv feedback, individuel feedback eller vej-

ledning – afhængig af om det er før eller efter eksamen.  

 

7. Orienteringspunkt: IV-fag 

UN blev orienteret om det kommende års IV-fag på IKS. UN drøftede udvalget inter-

nationaliseringsfag. De studerende havde et ønske om et teoretisk fag inden for hi-

storie. UN synes det var en god ide og drøftede muligheden.  

 

Det blev også påpeget, at der mangler kurser på arkæologi, og UN identificerede at 

udbuddet rammer lidt skævt. Der ligger blandt andet en større andel kurser på efter-

årssemesteret, og der måtte derfor gerne være flere i foråret. I forlængelse heraf, 

drøftede UN om der i italesættelsen af IV-fags valg kan bruges mere tid på, at metode 

og kompetencer kan være bærende for valget. Afdelingsleder tager dette med videre.  

 

En af de studerende fortalte, at der blandt de studerende har været usikkerhed om-

kring, hvorvidt studerede kan tage IV-fag som bliver udbudt af den uddannelse, som 

de er indskrevet på. Emma pointerede, at det må de studerende gerne, men der må 

ikke være et fagligt overlap i formål og kvalifikationsbeskrivelsen.  

 

8. Drøftelsespunkt: Forslag til kommende møder 
 

Forslag Tidspunkt 

Emne omkring scanning af OCR-tekster, dispensationer til eksa-

men, SPS, etc. (drøftelse) 
Efteråret 2023 

Udfordringer omkring plagiat og ChatGPT og lignende AI’s (orien-

terings- og drøftelsespunkt) 
Foråret 2024 

 

8.1 Forslag til kommende UN-møder 

Afdelingsleder kunne fortælle, at institutledelsen er ved at drøfte mulighederne for 

scanninger.  
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UN aftalte, at der orienteres om rammerne for ChatGPT og andre Large Language 

Models når der kommer nye rammer herfor.  

 

8.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

Ingen punkter.  

 

9. Nyt fra 

9.1 Nyt fra afdelingsleder/fagene 

Danmarks Studieundersøgelse er sendt ud tirsdag d. 24. oktober. 

I denne forbindelse afholdes der en studiecafe for historie og klassiske studier. Me-

ningen med denne studiecafe er at facilitere et rum for udfyldelse af spørgeskemaet. 

Der er også lodtrækning om boggaver, blandt studerende som har udfyldt spørgeske-

maet. Der vil også være undervisere, der i undervisningen, italesætter Studieunder-

søgelsen. Afdelingsleder er tovholder på dette. 

 

9.2 Nyt fra SN-repræsentanter 

Studiemiljøet skal drøftes på næste Studienævnsmøde. Mathilde indstiller til, at hi-

storie drøfter studiemiljøet.  

 

9.3 Nyt fra de studerende 

Der er planlagt en valgcafe, som afholdes til trods for, at der til årets valg har været 

fredsvalg.  

 

9.4 Nyt fra studievejledere 

Studenterstudievejlederne kunne fortælle at studiepraktik er i gang, og at der er stor 

tilslutning hertil. 

Til næstkommende årgangsmøde skal der tales om studietrivsel, studiemiljø og eksa-

men. UVAEKA deltager for afklarende spørgsmål til eksamen.  

Der kommer også snarest informationsmøde om tilvalg.  

 

9.5 Nyt fra Arts Studier 

UN orienteres om nyheder fra Arts Studier i oktober 2023. Nyhedsbrevet findes her 
 

10. Evt. 

 

Mødet blev hævet kl. 13:42 

https://medarbejdere.au.dk/fileadmin/www.medarbejdere.au.dk/hovedomraader/Arts/Underviserportal/Nyhedsbreve_Arts_studier/2023/Oktober_2023_Nyhedsbrev_fra_Arts_Studier_DA_ENG.pdf

